
Z Á P I S N I C A 

napísaná zo 7. zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Biely Kostol, 
konaného dňa 2.12.2015 o 16,30 hodine v zasadačke Obecného úradu. 

 
Prítomní :       Ing.arch. Pavol Kováč, JUDr. Jozef Adámek, Karol Bartek, Milan Harčár, Mgr. Miroslav 
Hrubý, Ing. Ján Tižinák, , Mgr. Andrea Jakubcová, Mgr. Anna Podstrelená   
Pozvaní  :        Daniela Pecková – hlavný kontrolór, Mária Kloknerová, Alena Lackovičová 
Neprítomní :   nikto. 
Verejnosť    :   Ing. Robert Levčík 

 
PROGRAM ROKOVANIA :  

1.)   Otvorenie, návrh na schválenie programu. 
2.)   Návrh na zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 
3.)   Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného dňa 26.08.2015. 
4.)   Otvorenie, návrh na schválenie programu. 

5.)   Návrh na zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

6.)   Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ konaného dňa 28.10.2015. 

7.)   Žiadosť o navýšenie opatrovateľskej služby (Jozef Bukvaj a Jozef Blaho). 

8.)   VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady    a drobné stavebné odpady 

(dodatok). 

9.)   Aktualizácia programu rozvoja obce (PRO). 

10.)  Návrh na uzavretie zmluvy o prenájme (bývalé priestory OÚ). 

11.)  Prerokovanie návrhu rozpočtu obce na roky 2016-2018. 

 

  Informácie pre poslancov 

  Interpelácie poslancov 

  Rôzne  

  Záver. 

 
K bodu č.1.) 
 Zasadnutie otvoril a viedol starosta obce. Konštatoval, že na rokovaní sú prítomní 
všetci poslanci a OZ je uznášania schopné pri hlasovaní podľa akéhokoľvek kvóra. Oboznámil 
poslancov s programom rokovania, poslanci navrhnutý program rokovania schválili bez 
pripomienok a pozmeňujúcich návrhov. 
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/4 ) : 
           za: 7             proti: 0   zdržal sa: 0 
          
K bodu č.2.) 
 Za overovateľov zápisnice boli starostom navrhnutí a následne obecným 
zastupiteľstvom schválení poslanci:  Karol Bartek a Milan Harčár a za zapisovateľku p. Mária 
Kloknerová.  
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/4 ) : 
           za:7             proti: 0          zdržal sa: 0 
 
K bodu č.3.) 
 Poslanci boli oboznámení s plnením uznesení z predchádzajúceho rokovania 
obecného zastupiteľstva zo dňa 28.10.2015. Kontrolu plnenia uznesení poslanci zobrali na 
vedomie bez zásadných pripomienok. 



K bodu č.4.) – Žiadosť o navýšenie opatrovateľskej služby (Jozef Bukvaj a Jozef Blaho). 
 Na OcÚ predložila opatrovateľka p. Cuninková žiadosť o navýšenie prostriedkov na 
opatrovateľskú službu občanov – dôchodcov pp Jozefa Blaha a Jozefa Bukvaya. Priložila 
lekársku dokumentáciu, v ktorej u obidvoch prípadov lekár konštatuje výrazne zhoršený 
zdravotný stav. Dôsledkom  sú vyššie nároky na toho kto vykonáva opatrovateľskú službu. 
„Obecné zastupiteľstvo po prerokovaní schválilo zvýšenie platu pre opatrovateľku p. Oľgu 
Cuninkovú počas opatrovania p. Jozefa Bukvaja a p. Jozefa Blaha o sumu vo výške 22,50 €“ 
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/4) : 
           za:7             proti: 0   zdržal sa: 0 
 
K bodu č.5.) – VZN o  miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady    a 
drobné stavebné odpady (dodatok). 
 Starosta informoval poslancov nasledovne: Obec je povinná vydať do konca roka VZN 
o miestnych daniach na nasledujúci rok. B. Kostol má na rok 2015 platné VZN č.1/2014 „o 
miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
na území obce B.Kostol“,  schválené  v októbri 2014.  
 K 1.1.2016 nadobúda účinnosť nový zákon o odpadoch č. 79/2015 Z.z. Okrem iných 
vážnych zmien oproti doterajšiemu systému likvidácie odpadov ( napr. postupné zrušenie 
Recyklačného fondu, zavedenie „OZV“ – organizácia zodpovednosti výrobcov, ktorá preberie 
likvidáciu triedeného odpadu ) ... ukladá obci novú povinnosť : do 30.06.2016 vydať VZN o 
nakladaní s komunálnym odpadom a drobným stavebným odpadom, ktoré bude už v súlade 
s novým zákonom (bude účinné od 1.7.2016). Dovtedy musia byť uzavreté Zmluvy s OZV 
(zatiaľ sú len zmluvy o budúcej zmluve) – dohodnutí, alebo vylosovaní. 
 Na OcÚ bolo doručené usmernenie – praktické rady, ako postupovať pri tvorbe 
a schvaľovaní predmetného VZN. Obce, ktoré nebudú meniť sadzby daní a poplatkov pre 
nasledujúci rok a majú v platnom VZN zakotvené, že ho môžu meniť zmenami a doplnkami – 
a to sa týka aj nás, pretože takéto VZN máme – si schvália DOPLNOK k VZN s tým, že: 
- Stanovia v doplnku povinnosť a výšku sadzby za 1kg drobného stavebného odpadu 
- Do 30.06.2016 vydajú VZN o nakladaní s komunálnym odpadom a drobným 
stavebným odpadom už podľa zmluvy s príslušnou OZV (§135, ods.15 Zák. 79/2015) 
 Návrh VZN č.3/2015 bol príslušným spôsobom vyvesený po dobu 15 dní a neboli 
k nemu vznesené žiadne pripomienky, či návrhy. Navrhovaná sadzba za 1 kg drobného 
stavebného odpadu je 0,06 € a v tejto výške bola OZ schválená. Po diskusii poslanci OZ prijali 
uznesenie v znení : „Obecné zastupiteľstvo v Bielom Kostole na základe samosprávnej 
pôsobnosti podľa §4 ods.1 a §6 ods.1 Zákona o obecnom zriadení č.369/1990 Zb. v znení 
neskorších predpisov a podľa §135 ods.15 Zákona o odpadoch prijalo a pre kalendárny rok 
2016 vydáva VZN č.3/2015, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č.1/2014 o miestnych daniach a 
miestnom poplatku za komunálne odpady a drobný stavebný odpad na území obce Biely 
Kostol.“ 
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/5) : 
           za:6             proti: 0   zdržal sa: 1 (Mgr. Miroslav Hrubý) 
 
K bodu č.6.) – Aktualizácia programu rozvoja obce (PRO). 
 Starosta informoval, že: Obec Biely Kostol má schválený „Program hospodárskeho a 
sociálneho rozvoja“ – PHSR, na obdobie rokov 2008-2017. Tento dokument bol schválený 
uznesením OZ č. 85/2008. Vzhľadom na čas, ktorý uplynul od jeho zhotovenia, vyžaduje si 
aktualizáciu. Pre informáciu poslancom citoval z „USMERNENIA postupu pri vypracovaní 



programov rozvoja obcí“ : „V súčasnosti poslednou novelou zákona č. 539/2008 Z. z. o 
podpore regionálneho rozvoja z 18. 7 .2014 sa zmenili základné dokumenty a tým sa PHSR 
mení na program rozvoja obce (ďalej len „PRO“). Aktuálne sa PRO spracováva najmä z 
dôvodu zapájania sa obcí do Integrovaného regionálneho operačného programu (ďalej len 
ako „IROP“) a ďalších operačných programov a grantových schém spracovávaním nových 
PRO alebo pôvodné schválené PHSR sa aktualizujú.“   Ide o to, že obec, ktorá nemá aktuálny 
PHSR (PRO), tá sa do určitej miery diskvalifikuje z možnosti uchádzať sa o NFP z eurofondov, 
alebo z rezortných či iných fondov. 
 Z hľadiska požiadavky na posudzovanie vplyvov na životné prostredie – EIA/SEA sa 
v prípade obce Biely Kostol PRO, ako aktualizácia PHSR neposudzuje.  
 V diskusii JUDr. Adámek konštatoval, že PHSR je dobrý, aj keď možno zbytočne 
obšírny materiál a písomne predložil konštruktívne návrhy k jeho aktualizácii. Odporúča 
pripraviť a preložiť riešenie zásadných bodov aktualizácie PHSR/PRO ku schváleniu na 
nasledujúcom rokovaní OZ.  
 OZ po oboznámení sa a po prerokovaní uznesením  zobralo na vedomie informáciu o 
Programe rozvoja obce ako aktualizácii PHSR s tým, že návrh na schválenie aktualizácie 
a doplnenia PRO bude predložený na nasledujúcom rokovaní OZ. 
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/4) : 
           za:7             proti: 0   zdržal sa: 0 
 
K bodu č.7.) – Návrh na uzavretie zmluvy o prenájme (bývalé priestory OÚ). 
 OZ na predchádzajúcom zasadnutí prijalo uznesenie, ktorým súhlasí s prenájmom 
priestorov bývalého OÚ v kaštieli firme HEYSA Agency s.r.o. podľa §9a zákona č.138/1991 Zb. 
zámer bol príslušným spôsobom zverejnený a neboli k nemu vznesené žiadne pripomienky, 
či návrhy. OZ na tomto rokovaní riešilo stanovenie výšky nájmu. Starosta predložil návrh 
150,-€/1mesiac nájmu. Poslankyňa Mgr. Podstrelená 170,-€/1mesiac nájmu. Mgr. Hrubý po 
informácii, že sa nedajú exaktne vyčísliť náklady na energie, pretože meranie je spojené 
s Kultúrnym domom a obecnou klubovňou, navrhuje sadzbu 150,-€/1mesiac nájmu s tým, že 
po roku sa táto suma potvrdí, alebo prehodnotí. 
 OZ po prerokovaní prijalo uznesenie, ktorým súhlasí s uzavretím nájomnej zmluvy o 
prenájme priestorov bývalého OcÚ v objekte kaštieľa v obci Biely Kostol s firmou HEYSA 
Agency s.r.o. (Jaroslav Remenár),  B. Kostol na agentúrnu činnosť - kancelárie firmy a 
hudobná skúšobňa. Výška sumy za prenájom je stanovená na 150,-€/1 mesiac nájmu vrátane 
nákladov na energie na dobu 1 roka.  
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/4) : 
           za:4             proti: 3   zdržal sa: 0 
 
K bodu č.8.) – Prerokovanie návrhu rozpočtu obce na roky 2016-2018. 
 Návrh rozpočtu na roky 2016-2018 bol poslancom OZ doručený v podkladoch na 
rokovanie. Vstupnú informáciu – aj výklad k jednotlivým rozpočtovým položkám v návrhu 
rozpočtu podala ekonómka OcÚ p. Lackovičová. Poslanci OZ prerokovali návrh rozpočtu po 
jednotlivých položkách v príjmoch, aj výdajoch. Na vznesené otázky bolo podané vysvetlenie 
zo strany starostu a ekonómky OcÚ. 
  Starosta predložil žiadosť o príspevok pre ZŠ v Ružindole (spoločný školský obvod 
s Bielym Kostolom) na opravu školského autobusu. Poslanci sa dohodli na návrhu Mgr. 
Hrubého, zaradiť do rozpočtu príspevok vo výške 1 200,-€. Ďalej požiadavky pre MŠ (v tejto 



súvislosti starosta upozornil na potrebu rozšírenia kapacity MŠ). Dr. Adámek v tejto súvislosti 
upozornil na aktuálne problémy MŠ – kúrenie a strecha. 
 Poslanec p. Harčár požaduje zvýšenie na 145 000,-€ položka „dotácia MŠ“ oproti 
pôvodnému návrhu.  
 Poslanec Mgr. Hrubý (poslanec Dr. Adámek to v inej súvislosti zdôraznil)  upozornil, že 
rozpočet sa podľa potreby môže upravovať v priebehu príslušného roku 2016 a zároveň 
požaduje predložiť stanovisko hlavného kontrolóra a finančnej komisie k návrhu rozpočtu na 
nasledujúcom rokovaní OZ. 
 OZ po prerokovaní zobralo na vedomie  návrh rozpočtu obce na roky 2016-2018 
a vznesené pripomienky a návrhy. Na nasledujúcom rokovaní bude OZ rozpočet schvaľovať. 
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/4 ) : 
           za: 7             proti: 0   zdržal sa: 0 
 
INTERPELÁCIE POSLANCOV a rôzne: 

1. JUDr. Adámek :  
- Na objekte kostola prebieha rekonštrukcia nevyhovujúcej elektroinštalácie. Spolu 

s poslankyňou Mgr. Podstrelenou a starostom navrhujú, aby obec prispela na 
rekonštrukciu sumou vo výške 1 000,-€. K tomuto bodu hlasovalo Obecné 
zastupiteľstvo procesným uznesením nasledovne: ( uvedené je znenie uznesenia a za 
ním výsledok hlasovania ): 
OZ po oboznámení sa a po prerokovaní uznesením  súhlasí s príspevkom obce na 
rekonštrukciu elektroinštalácie v objekte kostola v B. Kostole stole vo výške 1 000,-€.  
Hlasovanie ( prítomnosť/kvórum = 7/4) :  

           za:6             proti: 1 (Ing. Tižinák) zdržal sa: 0 
- Opätovne - stavba na ihrisku (Jaroslav Dobrovodský, výška stavby) – požaduje 

preveriť, či sa stavba realizuje v súlade so stavebným povolením.  
- Požaduje väčší kontajner na cintorín a opraviť rozbité okno na objekte pošty. 
- 18.-19.dec. poľovnícke združenie Parná organizuje zabíjačku. Budú sa predávať 

výrobky, nie mäso. Požaduje zverejniť. Bolo zverejnené v OR a aj na webe obce. 
- Vyriešiť, aby z internetovej stránky bolo odstránené súkromné tel. č.  JUDr. Adámka. 
- P. Holovič (pri kostole) – „...na cudzí pozemok si dal značku ZÁKAZ VJAZDU...“.  
2. Poslanec p. Harčár : 
- Nedoriešené deliace oplotenie medzi MŠ a súkromným pozemkom. 

 
Keďže viac príspevkov nebolo a program rokovania bol vyčerpaný, starosta poďakoval za 
účasť a aktívny prístup a ukončil rokovanie obecného zastupiteľstva. 
 
 
OVEROVATELIA  ZÁPISNICE:                   ZAPISOVATEĽ: 
 
Karol Bartek...............................................         Mária Kloknerová.................................. 
 
Milan Harčár  ............................................ 
 
  
Dňa 07.12.2015   Ing.arch. Pavol Kováč 

starosta obce 


